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Protokół Nr 50/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Sportu 

wspólnie z pozostałymi stałymi komisjami Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 23 listopada 2021 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Ebekozien Aneta – Przewodnicząca Komisji 

2. Wojciechowska Agnieszka – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Frontczak Renata – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

5. Juchacz Przemysław - mecenas 

6. Pawłowska Katarzyna - inspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych 

i współpracy z organizacjami pozarządowymi 

7. Mańkowska Judyta - Główna księgowa Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych w Dąbrowie Biskupiej 

8. Kryszak Magdalena - Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Przestrzennej, 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

9. Kołtuńska Wiesława – inspektor ds.. wymiaru podatków 

10. Czaplewska Karolina – referent ds. księgowości podatkowej 

11. Gadaliński Piotr – inspektor ds. rolnictwa  

12. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

13. Radni Rady Gminy Dąbrowa Biskupia – zgodnie z załączoną listą obecności 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na XXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Analiza projektu budżetu na 2022 rok. 

4. Sprawy bieżące.  

5. Zakończenie. 
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Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Aneta Ebekozien o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji. W związku z tym, że wszystkie komisje odbywają się o tej 

samej godzinie i dotyczą tych samych tematów postanowiono odbyć wspólne posiedzenie 

komisji. W związku z powyższym radna Wiesława Posadzy powitała członków komisji, Wójta 

Gminy oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Omówienie materiałów na XXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2021 rok. 

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy – Czy wszystkie sołectwa dokonały zmian w funduszu sołeckim? 

Pani Anna Kuberska – Wydaje mi się, że ci co chcieli to zrobili. Już jest za późno na zmiany. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2021-2030. 

Dyskusja: 

Radny Jakub Kaszliński – Na czym ma polegać remont PSZOK-a? 

Wójt Gminy – Chcemy zrobić pracownikom zaplecze socjalne.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Anna Kuberska – z uwagi na nieobecność pracownika przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2021. 

Dyskusja: 

Radna Aneta Ebekozien – Jak podejmowaliśmy powyższy program, to budżet wynosił 

80 000,00 zł, później po zmianach była to kwota 129 000,00 zł, a teraz jest już 149 000,00 zł. 

Z czego to wynika? 

Pani Anna Kuberska – Tak naprawdę 80 000,00 zł to był plan, dopiero w maju wiedzieliśmy 

ile jest środków niewykorzystanych z roku poprzedniego co przechodzi na kolejny rok. Do 

tego otrzymaliśmy w ciągu roku 10 000,00 zł za tzw. „małpki”. Poza tym kwota ta jest 

uzależniona od ilości zezwoleń i ilości sprzedanego alkoholu. 

Radna Aneta Ebekozien – Ile było spektakli w tym roku?  

Pani Anna Kuberska – Odbył się jeden spektakl w Dąbrowie Biskupiej 
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Radna Aneta Ebekozien – Z czego wynika zwiększenie kwoty na przeciwdziałanie narkomanii 

z 1 000,00 zł na 8 000,00 zł? Czy mamy z tym tak duży problem? 

Pani Anna Kuberska – Plan na zadania związane z przeciwdziałaniem narkomanii wzrosły, 

ponieważ zakupiono materiały profilaktyczne (bidony, smycze) na kolonie profilaktyczne. 

Z racji tego, iż na koloniach odbywały się zajęcia z przeciwdziałania narkomanii jak i alkoholu 

zakupiono materiały profilaktyczne zarówno z hasłami dotyczącymi właśnie alkoholu jak 

i narkomanii. Zakupiono również narkogogle oraz gablotę edukacyjną z atrapami środków 

odurzających (z możliwością wykorzystania na zajęciach w szkołach czy na świetlicy 

środowiskowej w Pieraniu). 

Radna Aneta Ebekozien – Dlaczego zwiększamy wydatki na promocję profilaktyki na kwotę 

ponad 19 000,00 zł? 

Pani Anna Kuberska - Środki na promocję programu wzrosły również ze względu na kolonie 

profilaktyczne. Zakupiono dla uczestników materiały profilaktyczne (bidony, smycze). Został 

zakupiony namiot profilaktyczny, alkogogle. Kwoty w punkcie 5. Zadania związane 

z przeciwdziałaniem narkomanii oraz 7. Promocja Programu Harmonogramu działań na rok 

2021 planowanych do realizacji  w ramach Programu musiały zostać zwiększone, aby zakupić 

materiały profilaktyczne na zorganizowane kolonie, ponieważ wydatki są poniesione 

w dwóch różnych klasyfikacjach budżetowych.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Marzena Gustaw – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta 

Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Poinformowała, że ustawa określa maksymalne stawki wynagrodzenia wójta gminy oraz 

minimalne, które wynoszą 80% stawki maksymalnej. W projekcie uchwały proponuje się 

stawki minimalne.  

Dyskusja: 

Radny Marek Świerkowski – Teraz już nie ma tzw. „widełek” wynagrodzenia od- do? 

Pan Przemysław Juchacz – Mamy podaną stawkę maksymalną i minimalną, która wynosi 80% 

stawki maksymalnej, więc jakiś mały ale jest przedział. Brak podjęcia uchwały przez radę 

gminy skutkuje podjęciem przez Wojewodę rozporządzenie zastępczego. Wójt musi otrzymać 

wyrównanie od 1 sierpnia br. Zawsze wynagrodzenie Wójta Gminy uchwalała Rada Gminy.  

Radny Jakub Kaszliński – Rząd podjął ustawę w sprawie wynagrodzenia wójtów, burmistrzów 

i prezydentów miast, ale nie dał na to żadnych środków.  

Radny Janusz Czarniak – Należy przekonać mieszkańców, że ta podwyżka to nie wymysł 

radnych tylko tak wymusza na nas ustawa. Czy planuje się też podwyżkę diet radnych? 

Radna Renata Frontczak – Niezrozumiała jest dla mnie dopominanie się o podwyżki diet 

radnych, ponieważ to nie Wójt dopomina się o podwyżkę, tylko taki wymóg wynika z ustawy.  
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Radna Wiesława Posadzy – Jeśli wpłynie propozycja zmiany diet radnych i stosowny projekt 

uchwały, to będziemy nad tym głosować. Jednak chciałabym usłyszeć argumenty radnego 

dlaczego ma dostać podwyżkę. Czy wszytko robi w 100%? Uważam, że diety są na 

wystarczającym poziomie.  

Radny Tomasz Wronecki – Ustawodawca również podniósł maksymalne kwoty diet radnych. 

Większość gmin wokół podwyższają diety.  

Radny Jakub Kaszliński – Proszę porównać sobie pensje na etacie, a diety radnych, gdzie nie 

pracuje się 8 godzin dziennie.  

Wójt Gminy – Chciałbym powiedzieć, że czuję się bardzo niekomfortowo ze swoją podwyżką.  

Radny Marek Świerkowski – Radnym ustawodawca tez podniósł ten maksymalny próg.  

Radna Wiesława Posadzy – Proszę przygotować odpowiednią propozycję i wskazać z czego 

mamy zrezygnować, żeby pokryć podwyżkę dla radnych.  

Radny Jakub Kaszliński – To jest dieta, rekompensata utraconego dochodu w wyniku 

wolnego dnia, a nie dochód. My możemy skorzystać z tego co daje ustawodawca, ale nie 

musimy.  

Radny Marek Świerkowski – Mówimy tylko o możliwościach, a nie o podejmowaniu decyzji, 

jeśli chodzi o diety radnych.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został 

w większości pozytywnie zaopiniowany.  

Pan Przemysław Juchacz – przedstawił pisma nadesłane  przez Pomorskie Wodne Ochotnicze 

Pogotowie Ratunkowe dotyczące akwenów wodnych i zaproponowanej umowy o dzieła 

w sprawie wykonania projektu analizy zagrożeń – akweny wodne.  

Rada Gminy stwierdziła jednogłośnie, że taki dokument jest zbędny z uwagi na fakt, że na 

terenie Gminy Dąbrowa Biskupia nie występują akweny wodne przeznaczone do pływania.  

Upoważniono Przewodniczącą Rady Gminy do odpowiedzi na pismo.  

Cała dokumentacja zostaje w teczce korespondencji Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pani Wiesława Kołtuńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości oraz projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2022 rok. 

Dyskusja: 

Radny Marek Świerkowski – Czym się Pani sugerowała podnosząc w ten sposób podatki? 

Pani Wiesława Kołtuńska – Takie wytyczne otrzymałam od Wójta Gminy i Pani Skarbnik 

Gminy.  

Radny Marek Świerkowski – Uważam, że jest wysoki podatek od pozostałych budynków 

w przypadku jeśli ktoś nie ma ziemi powyżej 1 ha. Nie otrzymuje ten ktoś z niego dochodów, 
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a musi za niego płacić. Proponuję, żeby była równa % podwyżka podatku od nieruchomości 

i rolnego. Obecnie proponuje się podniesienie podatku od nieruchomości o prawie 4 %, 

a podatek rolny o 2,5%. To jest niesprawiedliwe.  

Radna Aneta Ebekozien – Uważam, że powinno pozostać na takim poziomie jak jest 

w projekcie uchwały.  

Radny Marek Świerkowski – Chodzi mi o to, żeby o równy % podnieść te podatki, nie 

obciążajmy tylko jednej grupy społecznej.  

Wójt Gminy – Najniższa krajowa ciągle rośnie, a rolnik nie wie czy zbierze plany, czy nie.  

Radny Tomasz Wronecki – Podatek od działalności jest maksymalny, a nas również dotknęła 

pandemia i nie mamy pomocy.  

Radny Igor Szulc – Uważam, że podwyżka powinna być w równym % dla wszystkich.  

Radny Marek Świerkowski – złożył następujący wniosek: 

„podniesienie podatku rolnego o 3,6% czyli na kwotę 129,50 zł od 1 ha” 

Radna Renata Frontczak – złożyła następujący wniosek: 

„podniesienie podatku o 3,2% czyli na kwotę 129 zł jeśli już mamy go podnosić. 

Przewodnicząca Rady Gminy – zaproponowała głosowanie wniosku radnego Marka 

Świerkowskiego. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych, z czego 7 radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku, 

6 było „przeciwnych” i 1 radny „wstrzymał się” od głosowania.  

W związku z powyższym wniosek radnego Marka Świerkowskiego został zaakceptowany, 

natomiast nie głosowano już nad wnioskiem radnej Renaty Frontczak.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Karolina Czaplewska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany.  

Pani Monika Wochna – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany.  
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Pani Katarzyna Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie programu współpracy 

Gminy Dąbrowa Biskupia z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. 

Dyskusja: 

Radny Tomasz Wronecki – Czy Radojewiczanie to też stowarzyszenie i również mogą 

korzystać z powyższych dofinansowań? 

Pani Katarzyna Pawłowska – Nie to jest jedynie Koło Gospodyń Wiejskich i mogą korzystać 

z dofinansowania z ARiMR.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy z gminy otrzymują jakieś środki? 

Pani Katarzyna Pawłowska – Otrzymują wsparcie z GOKSiR.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Judyta Mańkowska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia świadczeń 

przyznawanych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

warunków i sposobów jej przyznawania. 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany.  

Pani Magdalena Kryszak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnych 

miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej nr 2544C 

Mleczkowo–Chlewiska oraz drodze gminnej nr 150606C Chlewiska–Straszewo. 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany.  

Ad. 3. Analiza projektu budżetu na 2022 rok. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt budżetu na 2022 rok. 

Projekt podłączony w teczce Komisji Rolnictwa i Finansów. 

Wójt Gminy – dodał, że to jest tylko plan, wszystko zależy od wysokości subwencji, od 

możliwych dotacji itp.  

Dyskusja: 

Radny Marek Świerkowski – Ile będzie wynosił dług na koniec roku? 

Pani Anna Kuberska – Planowany dług wynosi 5 453 680,04 zł.  

Radny Marek Świerkowski – Czy w budżecie zaplanowaliśmy podwyżki energii? 

Pani Anna Kuberska – Nie jesteśmy w stanie wszystkiego dokładnie zaplanować. Jednak do 

końca trwania obecnej umowy cena się nie zmieni.  

Radny Marek Świerkowski – Najgorsze jest to, że my zgłaszamy nieprawidłowe zapalanie 

lamp i ich wyłączanie, a firma nic sobie z tego nie robi. Gmina za to niestety musi płacić.  
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Radny Tomasz Wronecki – Płacimy bardzo duże pieniądze za konserwację, a w przypadku 

zgłaszanej awarii nie przyjeżdżają od razu, tylko czekają za innymi zgłoszeniami. Tak nie 

powinno być. Czy jesteśmy w stanie skontrolować ile razy przyjeżdżali i co robili.? 

Pani Magdalena Kryszak – Mogę sobie wydrukować taką rozpiskę z platformy.  

Wójt Gminy – Jestem po rozmowie z innymi włodarzami, ponieważ takie problemy nie 

pojawiają się tylko u nas. Chcemy spotkać się w połowie grudnia i wystosować odpowiednie 

pismo do firmy Enea w celu wyjaśnienia nieprawidłowości i wyegzekwowania prawidłowego 

postępowania. 

Radny Tomasz Wronecki – Moim zdaniem powinniśmy wyłączać lampy po godzinie 24:00, 

tak jak robią to w innych gminach. 

Radny Marek Świerkowski – Nie zgadzam się z tym, ponieważ służą one poczuciu 

bezpieczeństwa mieszkańcom.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy jest uzasadnione zrobienie projektu na drogę w Nowym 

Dworze, która prowadzi do lasu, a w przeszłości robiliśmy tam drogę za ogromne pieniądze? 

Wójt Gminy – Jest to uzasadnione, ponieważ ten odcinek drogi jest w fatalnym stanie, a są 

tam jeszcze zabudowania. Na razie mówimy o projektach, ale trudno powiedzieć kiedy pojawi 

się szansa na realne dofinansowanie na te drogi. Nie chciałbym być w sytuacji, że pojawią się 

możliwości pozyskania pieniędzy, a my z tego nie moglibyśmy skorzystać, ponieważ nie mamy 

projektu.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy jeśli powstanie instytut pamięci w Parchaniu w dworku, to kto 

będzie go utrzymywał? 

Wójt Gminy – W chwili obecnej gmina, jednak jestem w trakcie rozmów z Urzędem 

Marszałkowskim, żeby to ini wykładali środki na jego utrzymanie.  

Nie było więcej pytań.  

Dlatego Komisja przystąpiła do opracowania opinii w sprawie przyjęcia projektu budżetu na 

2022 rok.  

Za przyjęciem projektu budżetu w wersji przedstawionej przez Skarbnika Gminy głosowano 

następująco: 

Radna Aneta Ebekozien – za 

Radna Renata Frontczak – za 

Radna Agnieszka Wojciechowska - za 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt budżetu na 2022 rok.  

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radny Igor Szulc – Co z przepustem w Walentynowie? 

Pani Magdalena Kryszak – Jesteśmy w trakcie ogłaszania przetargu.   
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Radny Tomasz Wronecki – Należy cos zrobić z ogrzewaniem świetlicy wiejskiej 

w Radojewicach, ponieważ rachunki są bardzo wysokie, nieadekwatne do użytkowania. Jest 

to problem od dłuższego czasu i nic się nie zmienia.  

Pani Magdalena Kryszak – Jeszcze raz wyśle pracowników na kontrole.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy zostały obcięte gałęzie na drodze do Głojkowa? 

Pani Magdalena Kryszak – Zleciłam to pracownikom.   

Radna Agnieszka Wojciechowska – Proszę porządnie obciąć krzaki na drodze do Kolonia 

I Bachorza, ponieważ samochody mają problem z minięciem się.   

Radny Jakub Kaszliński – Jak wygląda sprawa chodnika w Stanominie?  

Pani Magdalena Kryszak – Nie możemy znaleźć projektanta, który by się tego podjął.   

Radny Marek Świerkowski – Nie można zrobić sygnalizacji świetlnej przy ośrodku zdrowia, to 

niech chociaż ktoś przeprowadza te dzieci w godzinach szczytowych, ponieważ sytuacja jest 

naprawdę niebezpieczna.  

Wójt Gminy – Pani Dyrektor Szkoły wie o całej sytuacji i ma się zorientować kto mógłby to 

robić.  

Pan Piotr Gadaliński  – Poinformował, że prace na Kanale Bachorza Duża nie zostały 

zrealizowane przez Wody Polskie, co stanowi zagrożenie dla pól m.in. w Konarach.  

Radna Agnieszka Wojciechowska – Co z drzewami od Avangardy? 

Pan Piotr Gadaliński – Sprawdzę to.  

Radna Agnieszka Wojciechowska – Co z granicą drogi do Niemojewa? 

Pan Piotr Gadaliński – Geodeta wznowił granice.   

Radny Marek Świerkowski – Co ze spotkaniem z zainteresowanymi mieszkańcami Dąbrowy 

Biskupiej w sprawie czyszczenia rowu? 

Pan Piotr Gadaliński – Nie mam kontaktu ze wszystkimi osobami.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Aneta 

Ebekozien podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 23 listopada 2021 r., godz. 14:00 

Protokółowała:    Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna    Aneta Ebekozien 


